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Vážení občané Hanušovic a okolí,
v posledních týdnech se v sousedních ze-

mích, konkrétně na Slovensku a v Maďarsku, 
objevila nebezpečná virová nákaza – slintav-
ka a kulhavka (SLAK). Toto vysoce infekční 
onemocnění postihuje všechny sudokopyt-
níky, tedy skot, prasata, ovce, kozy, ale i 
volně žijící zvířata, jako jsou jeleni či divoká 
prasata. Onemocnění se šíří snadno přímou 
cestou – mezi zvířaty a i nepřímo (například 
větrem, potravinami nebo na automobilech 
či šatech lidí, kteří přijdou do styku s nakaže-
nými zvířaty). I když není přenosná na člově-
ka, lidé mohou nákazu přenést mezi chovy 
vnímavých zvířat.

Proč je slintavka a kulhavka  
tak nebezpečná?

Virus SLAK je extrémně nakažlivý, s nemoc-
ností zvířat až 100 %. I když smrtnost je relativ-
ně nízká (kolem 5 %), infikovaná zvířata vylučují 
virus do okolí po celou dobu onemocnění, což 
vede k rychlému šíření nákazy. Napadená zvířa-
ta trpí bolestivými puchýři v ústech a na konče-
tinách, což jim ztěžuje příjem potravy a pohyb. 

Co se stane, když se nákaza rozšíří  
i na naše území?

V případě potvrzení nákazy v některém  
z místních chovů je podobně jako u jiných 
nebezpečných nákaz vyhlášeno ohnisko, vní-
mavá zvířata v ohnisku musí být v souladu  
s evropskou i národní legislativou utracena a 
jejich těla bezpečně zlikvidována, jsou vyme-
zena uzavřená pásma (o poloměru 3 a 10 km) 
a v nich přijata přísná hygienická opatření. Jde 

zejména o omezení přemísťování vnímavých 
zvířat mezi hospodářstvími, zákaz pořádá-
ní akcí, jako jsou výstavy či jiné svody zvířat 
a zpřísnění pravidel biologické bezpečnosti  
v chovech, do jisté míry může být v pásmech 
omezen i pohyb osob, ale vždy jen ve vzta-
hu k možnému riziku nákazy. V pásmech by 
byly prováděny intenzivní kontroly v chovech 
vnímavých zvířat s odběrem vzorků na SLAK.  
V případě pokračujícího zhoršení nákazové 
situace by mohla přijít i další opatření nad rá-
mec veterinární legislativy.

Jak můžete pomoci chránit naše stáda?
Abychom zabránili zavlečení této nebez-

pečné nákazy do našeho regionu a ochránili 
stáda krav pasoucích se na okolních kopcích v 
katastru Hanušovic, žádáme vás o následující 
opatření:

•	 Nevstupujte	na	pastviny,	zemědělské	
farmy či do prostor s chovem hospodář-
ských zvířat
•	 Vyvarujte	se	nákupu	a	dovozu	sudo-
kopytníků ze zemí, kde byla nákaza po-
tvrzena 

Vaše pochopení, vstřícnost a spolupráce 
jsou klíčové pro ochranu našich zvířat a země-
dělství. Společně můžeme zabránit šíření této 
závažné nákazy a uchovat zdraví našich stád.

Děkujeme	Vám	za	pochopení,	 
Vaši	vstřícnost	a	součinnost.

 Farmáři z Hanušovicka

Virus,	který	nezabíjí,	ale	ničí:	Nevstupujte	
na pastviny, chráníme naše stáda

KRIMI SLOUPEK 
Řidič ohrozil 

cyklistu 
Ztráta sedmi bodů 

a pokuta ve výši 10 
tisíc korun hrozí ři-
diči, který 11. března 
předjížděl cyklistu  
v těsné blízkosti přechodu pro chodce  
v Hanušovicích. Ohrozil tím nejen sa-
motného kolaře, ale i další účastníky 
silničního provozu. Městská policie 
případ předala k dořešení správnímu 
úřadu v Šumperku. 

Městská policie pomáhala  
na nádraží

Jan Holomek, preventista krimina-
lity městské policie v Hanušovicích, 
pomohl 11. března muži na nádraží 
v Hanušovicích, kterému se uděla-
lo špatně a trápily ho bolesti břicha.  
Na místo zavolal záchrannou službu, 
která nešťastníka okamžitě převezla 
do nemocnice v Šumperku. 

 
Na zemi ležel váček s penězi

Do kategorie ztrát a nálezů přibyl 17. 
března v Hanušovicích váček s penězi. 
Ležel poblíž vlakového nádraží a ma-
jitel se o něj může přihlásit – pokud 
ovšem ztracenou věc věrohodně popí-
še a uvede i obnos, který se v pytlíku 
nacházel. 

Ztracený batoh se vrátil majiteli
Velké uznání náleží ženě z Hanu-

šovic, která si všimla zapomenutého 
batohu ve Školní ulici a 18. března 
jej odevzdala do multifunkčního cen-
tra, kde si jej poté převzala městská 
policie. Od ní se obratem dostal prá-
voplatnému majiteli, který nálezkyni 
poděkoval formou sladké maličkosti. 
 (jk)
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Celkem deset bytových jednotek, od těch 
nejmenších až po největší si hanušovická rad-
nice pořídí v připravovaném bytovém komple-
xu H-blok. V úterý 8. dubna se na tom shodli 
hanušovičtí zastupitelé. 

„Částečně půjde o takzvané stabilizační 
byty, tedy byty například pro učitele nebo lé-
kaře. Městský byt je dnes naprostým základem 
pro to, když chcete do obce nalákat třeba zu-
baře nebo gynekologa,“ uvedl Marek Kostka, 
starosta Hanušovic.

Čtyři byty využije město jako stabilizační, 
dalších šest potom nabídne zdejším seniorům, 
kteří už například nemají síly starat se o rodin-
ný domek.  

Šance pro mladé
Zastupitelé zároveň schválili nový podpůr-

ný program pro mladé rodiny i jednotlivce  
do čtyřiceti let. Projekt HOPE jim umožní byd-
let v H-bloku, a přitom odložit počáteční vklad  
do bytového družstva až o pět let. Teprve poté 
se rozhodnou, zda do družstva vstoupí, či nikoli.

„Chceme pomoc hlavně mladým rodinám, 
ve kterých teď například čekají potomka a 

maminka je na mateřské. Je jasné, že v tako-
vé situaci nemají peníze na zaplacení čtvrtiny  
z ceny bytu, což je jinak podmínkou pro vstup 
do bytového družstva. Teď si můžou tento 
výdaj odložit,“ vysvětlil starosta Hanušovic. 
Podrobnosti k programu HOPE přineseme  
v následujícím vydání Háčka.  (jk)

Hanušovická radnice aktuálně pracuje  
na projektu nového hřiště v sídlišti Na Holbě. 
Původní sportoviště totiž vloni v září zlikvidova-
la povodeň. Teď už připravuje stavební povole-
ní pro novou hrací plochu.

„Prioritně by mělo jít o hřiště pro kopanou, 
kde se samozřejmě budou moci odehrávat i 

jiné sporty,“ informoval Marek Kostka, staros-
ta Hanušovic.

Navrhovaná hrací plocha má rozměry 40 x 
20 metrů. Stavební povolení na jeho vybudo-
vání teď řeší stavební úřad v Hanušovicích. 

„Máme štěstí, že tuto stavbu může řešit náš 
stavební úřad. Ten v Šumperku je totiž přetí-

žen a vydání stavebního povolení tam trvá 
neúměrně dlouho. U nás to bude rychlejší,“ 
dodal Martin Mlynář, tajemník městského 
úřadu v Hanušovicích. 

Se stavbou hřiště chce hanušovická radnice 
začít ještě letos, aby zajistila vhodné prostory 
pro volnočasové vyžití obyvatel města. (jk)

Slovo starosty
V dubnu se v Hanu-

šovicích naplno roz-
jíždí stavební sezóna. 
V průběhu letoška 
odstartuje několik dů-
ležitých akcí, o kterých 
vás budeme s předsti-
hem informovat. Tak-
že tentokrát jenom velmi stručně.

Aktuálně ve městě pokračuje rekon-
strukce místních komunikací, tedy silnic  
v uličkách a místních částech. Během 
jara a léta také začne stavba nového ska-
teparku a lávky přes Moravu do našeho 

H-parku. Připravujeme kompletní opra-
vu Sportovní ulice. Kraj by měl letos do-
končit opravu průtahu městem směrem  
na Jindřichov – my v této části Hanušovic 
rekonstruujeme dešťovou kanalizaci, vy-
sadíme novou zeleň a vybudujeme napří-
klad i nová místa pro parkování. Pracuje-
me také na přípravě nového sportoviště  
Na Holbě a na základě připravené archi-
tektonické studie vybíráme dodavatele 
projektové dokumentace pro stavební 
řízení na kompletní revitalizaci a moder-
nizaci této části města. 

Všechny vás chci moc poprosit o trpě-

livost – některé věci zkrátka nemůžeme 
urychlit. I na drobnější stavby musíme mít 
stavební povolení, jehož vydání trvá v Čes-
ku průměrně devatenáct měsíců a staveb-
ní úřad v Šumperku je už teď přetížený. 

Další čas zabírá vyřizování dotací z pro-
gramu ŽIVEL a dalších formalit, přitom  
na naší radnici pracuje pořád stejný počet 
lidí. Moc jim za jejich práci děkuji a vám, 
obyvatelům Hanušovic, děkuji za to, že to-
hle všechno chápete.

 Marek Kostka,
 váš starosta  

Radnice řeší stavební povolení pro nové hřiště Na Holbě

Město si v H-bloku pořídí deset bytů

Za devět miliónů korun nechá radnice po-
stavit nové přemostění Moravy, a to v místě  
z Dukelské ulice do H-parku. Lidem se tak zkrá-
tí cesta do parku a bude také výrazně bezpeč-
nější – lávka je totiž navržena jen pro chodce 
a cyklisty. Navíc lépe propojí Pražskou ulici  
s centrem města. 

„Oproti původnímu rozpočtu se nám ve 

výběrovém řízení podařilo cenu mostu stáh-
nout z navrhovaných patnácti miliónů korun 
na devět. Lávka se začne stavět ještě letos,“ 
informoval Jan Langer, z městského úřadu  
v Hanušovicích. 

Lávku postaví firma SART a půjde o trvanli-
vou železobetonovou konstrukci, která je navr-
žená tak, aby odolala i případné další povodni. 

Uzpůsobena bude i pro provoz cyklistů. 
„Most bude postaven tak, aby umožnil i 

průjezd techniky pro komunální údržbu. Lávka 
bude podle smlouvy hotová do konce letních 
prázdnin,“ dodal starosta Marek Kostka.

Stavba nové lávky je součástí rozvojové kon-
cepce města, kterou si Hanušovice schválily už 
před několika lety. (jk)

Nová lávka zkrátí přístup do H-parku
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Luděk Tesař pracuje jako finanční poradce 
pro města po celém Česku. V našem regio-
nu poskytuje svoje služby například Jeseníku 
nebo právě Hanušovicím. V čem je největší 
slabina našeho města, a v čem naopak nej-
větší nevýhoda? Jak moc jsou Hanušovice 
zadlužené, a kolik naopak investují? Také  
o tom je následující rozhovor.

Jak moc jsou Hanušovice zadlužené?
Hanušovice jsou po dluhové stránce na-

prosto v pořádku. Ano, mají pochopitelně 
nějaké dluhy ,ale ne větší, než podobná 
města obdobné velikosti. A to je skvělý vý-
sledek, protože při tom všem ještě docela 
dost investují.

Nezadluží se město stavbou H-bloku?
Jak by mohlo? H-blok je záležitost druž-

stva. Město je jeho členem a nikoli vlastní-
kem.

Jak se projevuje úbytek obyvatel na finanč-
ní kondici každého města nebo vesnice?

Zásadně. Hanušovice přišly v posledních 
letech o tolik lidí, že kvůli tomu tratí na da-

ňových příjmech devět miliónů korun ročně. 
Za to byste si každý rok mohli postavit nové 
hřiště, kus cesty nebo chodníku. 

Jak spolu počet obyvatel a příjmy města 
souvisí?

Je to jednoduché. Čím víc máte obyvatel, 
tím máte více peněz na daních – přímých i 
nepřímých. Ty nepřímé rozděluje stát podle 
svého komplikovaného vzorce. 

Může naše město vylidňování zastavit?
Právě, že Hanušovice jako jedny z mála 

tento problém řeší pomocí projektu H-blok. 
Obce, které lidem nenabídnou dostatek 
kvalitních bytů, budou do budoucna jenom 
strádat. A protože domy i byty jsou teď dra-
hé, a vždycky už jen budou, je družstevní by-
dlení ideálním řešením. 

Jaký je, z vašeho pohledu, největší finanční 
problém obcí?

Největší problém je, že často odmítají trž-
ní realitu. Odmítají zvýšit poplatky za svoz 
odpadu, bojí se zvýšení daně z nemovitos-
ti, protože se to lidem samozřejmě nelíbí. 

Jenže za pár let jim takto dojdou peníze na 
investice. A bez těch jsou ztraceni – přijdou 
o lidi, přijdou o peníze, a nakonec i o bu-
doucnost.

A máte pro nás nějaké řešení?
Určitě. Když si obce uvědomí tržní eko-

nomiku, to, že musí mít nějaké příjmy, 
aby mohly investovat, pak je čeká dobrá 
budoucnost. Musí mít ale sílu, odvahu a 
invenci takový přístup prosadit – nejsou to 
populární opatření, ale jsou jediná možná. 

Nemůže obcím pomoci stát? 
Říkám to každému – stát se o nikoho ne-

postará. Ty doby jsou už dávno pryč. Teď 
možná ještě trochu někomu pomáhá, ale 
do budoucna ne. Stát neví, jak má současné 
problémy řešit, nemá na to peníze, nemá 
na to lidi. Je potřeba, aby lidé přijali odpo-
vědnost sami za sebe a pak za sebe mohou 
přijmout odpovědnost i obce. A když přijme-
te odpovědnost sami za sebe, můžete se 
začít rozvíjet. Jinak to nejde. Prosperita se 
totiž buduje od spodu – tedy od lidí, podni-
katelů a od obcí.  (jk)

Luděk	Tesař:	Musíme	přijmout	tržní	realitu,	
jinak se města zhroutí

JESENÍKY – Turisté se v Jeseníkách stále 
nedostanou po žluté stezce přes Bílou Opavu. 
Dřevěné lávky v úzkém kaňonu vloni poškodily 
povodně a dosud nejsou v provozu. Ignoran-
tům hrozí riziko zranění i pokuta. 

„Práce na opravách lávek jsme zatím 
z důvodu nepříznivého počasí nemoh-
li zahájit. Do května by ale mělo být vše  
v pořádku. Děkujeme za pochopení i trpěli-
vost,“ uvedl Petr Šaj, vedoucí Správy CHKO 
Jeseníky.

Nejde o bezvýchodnou situaci. Milovníci 
této části Jeseníků mohou totiž využít náhrad-
ní trasu po modré značce.

Údolí Bílé Opavy patří mezi nejnavštěvova-
nější místa v Jeseníkách. Každý rok tudy projde 
zhruba sto tisíc návštěvníků. (jk)

Bílá Opava je pro lidi stále nebezpečná.  
Po žluté se k ní nedostanete 

► Voda z jarního tání škodí v údolí Bílé Opavy pravidelně. Ale to, co napáchala loňská povodeň, se hned tak nevidí.  
I proto se oprava lávek, a tím pádem i uzávěra žluté turistické trasy, protáhne.  foto:red
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Ptejte se starosty
Vážené sousedky a sousedé,
milí spoluobčané,
zajímá vás něco, co se týká života v Hanušovicích? Nebo třeba nevíte, kam se obrá-
tit s prosbou o radu? Teď vám možná vytrhneme trn z paty. Na e-mailovou adresu  
noviny@hanusovice.info stačí poslat dotaz, který vás zajímá. Na radnici zjistíme odpověď, a tu 
zde otiskneme, aby se ostatní už nemuseli ptát na totéž. 

Dotaz:
Proč se nic neděje Na Holbě, žádné opravy ani 
investice…?
Děkuji za odpověď.
 XX

Odpověď:
Dobrý den,
je mi moc líto, že některé práce Na Holbě ne-
mohou pokračovat rychleji a mrzí mě to vlast-
ně stejně jako vás. Na druhou stranu bych rád 
vysvětlil i důvody, které k některým prolukám 
vedou. Možná s nimi nebudete souhlasit, ale 
prosím vás alespoň o jejich přečtení.
Především chci upozornit na to, že město už 
má zpracovaný plán na kompletní revitalizaci 
sídliště. Bude zahrnovat nové hřiště, cesty i 
chodníky. Tuhle koncepci už zastupitelé schva-
lovali v roce 2021 poté, co ji projednali s vámi, 
tedy s občany.  
Spoustu věcí jsme Na Holbě opravili jen pro-
vizorně a počítáme s jejich kompletní rekon-
strukcí. Přes zimu, i když letos moc mrazivá 
nebyla, se moc věcí dělat nedá. Řadu dalších 
problémů, například různé kabely trčící ze 

země, ani sami opravit nemůžeme. Nejsou 
našeho města, ale majitelů inženýrských sítí, 
které jsme o problému informovali a neustále 
jim ho také připomínáme. Aktuálně na sídlišti 
probíhá realizace nové optické sítě, aby měli 
lidé k dispozici rychlý internet. A s tím pocho-
pitelně souvisí další výkopové práce, hluk a 
dočasný nepořádek. 
Moc vás chci poprosit o trpělivost. Ještě před 
pár lety jsem si také myslel, že spoustu věcí 
můžou dělat města a vesnice rychleji. Nemů-
žou, protože jim to neumožňují různé zákony, 
vyhlášky a omezení. Dost nám svazují ruce a 
přidělávají práci. V žádném případě to ale ne-
znamená, že by nás to od našich plánů odradi-
lo. Právě naopak. 
Rád bych také zdůraznil, že některé současně 
realizované akce ve městě – jako je skatepark 
nebo lávka přes Moravu, nejsou na úkor sídliš-
tě Na Holbě. Jde o roky připravované projekty, 
které dospěly do fáze realizace. Děkuji za po-
chopení. 
 
 S pozdravem Marek Kostka, 
 váš starosta

Z deníku hasiče
Pomoc při zranění osoby

Hanušovičtí hasiči pomáhali 21. března  
v Hlavní ulici při pádu člověka na silnici.  
Na místě zasahovaly i ostatní složky inte-
grovaného záchranného systému, tedy 
policisté a záchranná služba. 

 
Pro zraněného letěl vrtulník

Vrtulník záchranné služby letěl 17. března 
k Hanušovicím, aby si vyzvedl zraněného 
člověka, který se zranil v Hynčicích nad Mo-
ravou. Hanušovičtí hasiči pomáhali s asis-
tencí vrtulníku při přistání. 

Strom přes cestu
Ani v průběhu března nevyšli hasiči  

ze cviku, co se týče práce s motorovou pi-
lou. Konkrétně 9. března dopoledne roz-
řezávali strom, který se ve Žlebu vyvrátil 
přímo na silnici.

 
Děti se zajímaly o techniku i práci hasičů

Návštěvu dětí z mateřské školy hostila 7. 
března hasičská zbrojnice v Hanušovicích. 
Děti se nejvíc zajímaly o techniku hasičů a 
náplň jejich práce.  (jk)

Hanušovičtí zastupitelé vybrali firmu, 
která ještě letos postaví ve městě nový ska-
tepark. Pro stavbu vyčlenila radnice areál 
bývalého depa. Je to přesně v souladu se 
schválenou a veřejně projednanou koncep-
cí rozvoje této části města. Stavbu schválili 
na svém posledním zasedání hanušovičtí 
zastupitelé. Hotovo bude do srpna.

„Na stavbu skateparku se nám podařilo 
získat padesátiprocentní dotaci. Po stavbě 

skateparku volaly děti a mládež v Hanušo-
vicích už delší dobu a mám moc velkou ra-
dost, že jim jejich přání můžeme vyplnit,“ 
uvedl Marek Kostka, starosta Hanušovic.

Vítězná firma postaví skatepark za nece-
lých šest miliónů korun. Půjde o montova-
nou konstrukci, která případně umožní jak 
rozšíření konstrukce, tak i případnou de-
montáž. 

„Samotný skatepark bude sloužit  

ke sportovnímu vyžití mládeže, nikoli 
jako místo nepořádku nebo zdroj hluku 
pro okolí. Nad dodržováním pravidel a 
provozního řádu bude mimo jiné dohlížet  
i naše městská policie,“ dodal Marek 
Kostka. (jk)

Město vybralo firmu, která postaví skatepark

Hanušovická radnice vyslyšela prosby 
místních farmářů a rozhodla se pro leto-
šek zrušit už téměř připravený formanský 
den. Důvodem jsou obavy ze zavlečení 
slintavky a kulhavky, která se šíří na Slo-
vensku. Místo formanského dne uspořádá 
radnice první část oslav 700 let od zalo-
žení města. Akce se uskuteční 24. května  
v H-parku.

„Oslavy města se uskuteční na několik 

etap, a tohle bude etapa první. Máme při-
pravený kvalitní program pro malé i velké 
diváky, hlavním tématem bude prezenta-
ce místních spolků, hudební vystoupení a 
westernová vesnička,“ uvedl za pořadate-
le akce Ondřej Vilček.

Program v H-parku odstartuje v dopo-
ledních hodinách a končit by měl půlnocí. 
Součástí akce budou také přednášky vě-
nované historii Hanušovic.

Důvodem zrušení původně plánované-
ho Formanského dne je riziko šíření náka-
zy slintavkou a kulhavkou. „Rozhodli jsme 
se upřednostnit naše farmáře a zdraví zví-
řat před zábavou, a proto jsme formanský 
den přesunuli na příští rok. Náhradní pro-
gram, tedy oslavy 700 let založení města, 
je myslím zcela adekvátní alternativou,“ 
dodal Marek Kostka, starosta Hanušovic.
 (jk)

Místo Formanského dne budou oslavy města
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Odpadový systém se ve městě Hanušovi-
ce postupně upravuje a s těmito změnami 
se již setkali všichni naši občané. Na základě 
výsledků odpadového hospodářství za uply-
nulý rok 2024 je možné konstatovat, že se 
odpad ve městě lépe třídí, čemuž napomoh-
lo zejména pořízení nádob na plast a papír 
k rodinným domům. Také se kladně proje-
vuje svoz odpadů vlastním vozidlem města 
a přeprava jednotlivých druhů odpadů do 
ekonomicky výhodnějších zařízení. Přesto 
je stále co zlepšovat a snahou města je mít 
odpadový systém pohodlný pro občany a  
za příznivé ceny.

Stále je patrné, že směsného komunální-
ho odpadu (SKO) z popelnic je vysoké množ-
ství, což není dobrý stav. Nakládání s tímto 
směsným odpadem je pro město drahé a 
bude stále dražší. Výsledek za rok 2025 je 
již očekáván lepší, protože ve městě došlo  
ke změně způsobu výběru místního poplatku 
na poplatek z nemovité věci, tedy za skuteč-
né množství vyvezených nádob s SKO (zaplať 
za to, co vyhodíš). Aby se odpadový systém 
ubíral správným směrem, musí se odpad ješ-
tě více třídit a v popelnicích by mělo zůstat 
opravdu jen to, co již nelze nijak využít.

Třídění je povinné
Legislativa ČR stanovuje mnoho povin-

ností pro obce, ale také pro občany. Všich-

ni, kdo produkují odpad, 
jsou povinni jej třídit. Stát  
k tomuto účelu využívá také 
ekonomické nástroje. Netří-
děné odpady (SKO, objemný 
odpad), které se nyní od-
straňují na skládkách, jsou 
k ceně za uložení na sklád-
ku navíc zatíženy povinným 
skládkovacím poplatkem, 
jehož výše je legislativně 
daná a v roce 2025 činí již 
1 500 Kč/t uloženého od-
padu. Výše poplatku každo-
ročně stoupá a bude činit až 
1 850 Kč/t. Zlomovým rokem je rok 2030,  
od kterého již nebude možné netříděný od-
pad skládkovat a k ceně za jeho odstranění 
přibude vysoký náklad na dopravu do vzdá-
lené spalovny.

Nakládání s tříděnými odpady také není 
bez nákladů a jejich následné přetřídění 
a využití/zpracování je drahé. Na rozdíl  
od směsných odpadů jsou však tříděné od-
pady výrazně finančně podporovány pro-
střednictvím společnosti EKO-KOM, a.s. 
Pak se tyto náklady snižují na přijatelnou 
hodnotu a v porovnání s SKO jde o levnější 
odpad. Třídění odpadů se jednoznačně vy-
platí, a to nejen našim peněženkám. Každý 
správně smýšlející člověk myslí především  

na přírodu a prostředí kolem nás. Nakládání  
s odpady je věcí nás všech. Každý by se měl 
snažit předcházet vzniku odpadů a pokud už 
odpad vznikne, měly by se z něj vytřídit vyu-
žitelné složky.

Pro město bude velmi zajímavé vyhod-
nocení odpadového hospodářství za rok 
2025, které bude provedeno v březnu 2026.  
Po zavedení nového systému místního po-
platku bude jasné, jak jednotlivé nemovitosti 
odpad třídí a kolik jim vzniká směsného zbyt-
ku. Odpady v popelnicích se směsným komu-
nálním odpadem jsou zpoplatněny, a tak si 
výši místního poplatku ovlivňuje každý z nás.

 
 Město Hanušovice

Odpady v Hanušovicích za rok 2024

Otevírací	doba:  
Kompostárna bude pro občany města Hanušovice otevřena 

každé úterý od 09,00 do 17,00 hodin a čtvrtek po telefonické dohodě.
Duben – listopad dle klimatických podmínek

Kontakt: Zuzana Jílková: 776 199 549      

Jaké	potřebuji	doklady:	Občanský průkaz

Co	nepatří	do	bioodpadu: Jakýkoliv komunální odpad, plasty, kovy, plechovky, 
kamení, stavební suť, odpady vedlejších živočišných produktů.

Důležité	upozornění: Areál kompostárny je monitorován kamerovým systémem. 
Ukládání bioodpadu mimo areál kompostárny je trestné.

Kompostárna Jílek – Hanušovice 
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AUTOŠKOLA LENHART

734 822 466

lenhartp@seznam.cz

www.autoskolalenhart.cz

Bc. Davidová Olga
+420 602 748 838
olga.davidova@nemocnicesumperk.cz

w w w. m a p o a m b u l a n c e .c z

 Poskytování zdravotní péče 
pacientkám v gynekologické ordinaci.

 Asistence lékaři při vyšetřeních 
a zákrocích.

 Odběr biologického materiálu a jeho 
příprava k laboratornímu vyšetření.

 Správa zdravotnické 
dokumentace 
a administrativní činnosti 
spojené s chodem ordinace.

 Komunikace s pacientkami, 
poskytování informací 
a poradenství.

CO VÁS ČEKÁ?

KONTAKT:

Pro naši gynekologickou ambulanci 
v Hanušovicích, hledáme na výpomoc 
(zkrácený úvazek / DPP nebo DPČ) zkušenou 
a zodpovědnou zdravotní sestru!

Hledáme 
zkušenou 
zdravotní sestru!

Poptám demolici chatky po povodni 
vel. 6 x 4 m se sedlovou  
střechou v Hanušovicích,  
kontakt tel. 732 101 987.

POPTáVKa	PrONájMu	byTu

Čtyřčlenná rodina hledá  
pronájem domu nebo bytu  

v Hanušovicích a blízkém okolí. 
Minimální velikost je 4+1,  

nejlépe větší.

Pokud vlastníte dům nebo byt 
a chtěli byste jej pronajmout, 

kontaktuje	prosím:	 
Přemyslav,	tel.:	607	931	080
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PLÁNUJETE
Zabezpečit budoucnost sobě i své rodině?

•
Uspořit na pojistném či splátkách?

•
Pořídit si vlastní bydlení?

NAVŠTIVTE MĚ
Zajištuji profesionální servis

•
Těším se na Vás v našich nových

kancelářích v Jindřichově nebo Šumperku

INVESTICE • POJIŠTĚNÍ • ÚVĚRY • HYPOTÉKY • REALITY

FILIP SCHWARZER
+420 608 603 683

filip.schwarzer@vaskonzultant.cz
IČ: 17484341

Starobranská 10
787 01 Šumperk

Jindřichov 92
788 23 Jindřichov

POZORZMĚNA ADRESY
NOVĚ V JINDŘICHOVĚ  A ŠUMPERKU
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Blíží se poledne, doba oběda, sedáme  
s manželem k vonící polévce. Vtom zazvo-
ní mobil a vyzvání stále. Před dvěma týdny 
jsme absolvovali přednášku o kybernetické 
bezpečnosti a poučeni, že ne každý volající 
to s námi myslí dobře. Manžel zvažuje, roz-
hodne se a hovor přijme. Na druhé straně 
se ozve ženský hlas. Já si zase vzpomenu na 
situaci během covidu, kdy jsem na ženský 
hlas v mobilu reagovala slovy: „Nezlobte se, 
nebudu s Vámi mluvit, co kdybyste…“. Víc 
jsem už neřekla, protože se na mne snesla 
kupa hlasitých vyčítavých slov o tom, co si  
o sobě myslím. Jako vítěz jsem z konfron-
tace nevyšla. Nyní volající byla vedoucí Sta-

roměstského bowling clubu. Dozvěděla se  
v bowlingových kuloárech, že v Hanušovicích 
senioři hrají bowling a Staroměstští by rádi 
naše družstvo vyzvali k vzájemnému pomě-
ření sil. První setkání proběhlo 4. 3. 2025  
v restauraci Formanka. Ustanovila se 4 smíše-
ná družstva 2 po 4 a 2 po 5 hráčích. Sešlo se 
i dost fanoušků, takže nálada byla bojovná. 
Naši hráči získali celkem 1502 bodů. Hosté  
ze Starého Města získali 1566 bodů a tím  
nad námi vyhráli o 64 bodů. Další setkání 
bude ve Starém Městě v restauraci Pod Ja-
vorem. Už nyní se těšíme a věříme ve výhru.

Další oblastí, ve které se angažují naši 
členové je Univerzita 3 věku. Tento letní se-

mestr jsme si zvolili osobu Jana Blažeje San-
tiniho, architekta, který se proslavil stylem 
nazývaným barokní gotika. Za svůj poměrně 
krátký život, navrhl řadu staveb např. klášter  
ve Žďáru nad Sázavou, Jízdárnu na Pražském 
hradě. Až pojedeme na zájezd např.do vý-
chodních Čech, mohou nám dávat instrukce 
Eva Jahnová, Marie Gronychová, Naďa Záho-
rová, Berta Dokoupilová, František Vyhnálek, 
Dáša Prodělalová. Podmínkou je ovšem spl-
nit závěrečný test. 

V klubovně i nadále každé pondělí odpo-
ledne se scházejí členky na cvičení na židlích 
a ve čtvrtek dva krát do měsíce na trénování 
paměti. V posledním cvičení jsme tvořili ustá-
lená slovní spojení, taky rýmy. Vznikly vtipné 
básničky. 

Náš milý Petr,
si koupil nový svetr.

Chlubí se s ním na návsi.   
Sbíhají se všichni psi. 
Štěkali a štěkali.

Petra k útěku dohnali. 

Přišlo jaro, přišlo tání,
vítr fouká z holých strání.
Byla zima, byla slota, 

 v blátě uvízla mi nová bota.

Přejeme všem obyvatelům našeho města 
spokojené jarní dny, radostnou atmosféru 
při plnění pracovních úkolů, hodně lásky ko-
lem sebe a samozřejmě nejvíc zdravíčka. 

 
  zapsala: Mgr. Dáša Prodělalová

  Ze života Klubu 60+ Hanušovice, z. s.

V úterý 11. března jsme se opět potkali  
na naší tradiční akci „Hudební odpoledne  
ve Formance“. Soutěžním tématem akce byla 
„šunka“. Účastnice měly volnou ruku a kreati-
vitě se meze nekladly. Mohli jsme tak ochut-
nat šunkovou pěnu, chlebíčky, pomazánky, 
domácí šunku, aj.

Akce utekla jako voda a všichni se dobře 
pobavili. K hudbě i k tanci nám opět hrál náš 
Karel Weiser.

Těšíme se na další setkání.

Hudební odpoledne ve Formance



12 duben  2025

Kalendář svozu odpadu na 2. a 3. čtvrtletí 2025
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Svátek Plast Papír Sklo BIO 

SKO - Hanušovice město  SKO - Hynčice nad Moravou, Vysoké Žibřidovice, Žleb, Potučník, 
    Ulice Údolní, Habartická

Plast – Svoz 240 l nádob od rodinných domů Papír – Svoz 240 l nádob od rodinných domů
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Skenujte QR kód  
a lajkujte nás
na našem 
Facebooku

DOROST

Kolo
Datum  
a čas

Domácí Hosté Hřiště
Odjezd  

od pošty

1
Ne 30. 03.

11:00
FK Hanušovice TJ Libina Bratrušov

Autobus 
9:30

2
Ne 13. 04.

12:30
Sokol Hrabišín FK Hanušovice

Autobus 
11:00

3
Ne 20. 04.

10:00
FK Hanušovice

FK Ruda nad 
Moravou

Bratrušov
Autobus 

8:30

4
So 26. 04.

12:30
FK Hanušovice

Sokol 
Vikýřovice

Bratrušov
Autobus 

11:00

5
Ne 04. 05.

14:00
Sokol Lesnice FK Hanušovice

Autobus 
12:30

6
Ne 11. 05.

13:00
FK Hanušovice SK Bludov Bratrušov

Autobus 
11:30

7
Ne 18. 05.

14:00
Sokol Štíty FK Hanušovice

Autobus 
12:30

8
Ne 25. 05.

13:30
FK Hanušovice TJ Libina

Bude 
změna

Autobus 
12:30

9
So 31. 05.

10:00
Sokol Sudkov FK Hanušovice

Autobus 
8:30

10
Ne 08. 06.

13:30
FK Hanušovice

Dynamo 
Javorník

Bratrušov
Autobus 

12:00

STARŠÍ ŽÁCI

Kolo
Datum  
a čas

Domácí Hosté Hřiště
Odjezd  

od pošty

1
So 05. 04.

10:00
TJ Libina FK Hanušovice

Autobus 
8:30

2
So 12. 04.

10:30
FK Hanušovice

FK Ruda nad 
Moravou

hřiště 
Podlesí

9:30

3
Ne 20. 04.

12:30
Sokol Lesnice FK Hanušovice

Autobus 
8:30

4
So 26. 04.

10:30
FK Hanušovice TJ Maletín

hřiště 
Podlesí

9:30

5
So 03. 05.

13:45
FC Rovensko FK Hanušovice

Autobus 
12:30

6
So 10. 05.

10:30
FK Hanušovice TJ Libina

hřiště 
Podlesí

9:30

7
Ne 18. 05.

13:00
FK Ruda nad 

Moravou
FK Hanušovice

Autobus 
12:30

8
Ne 25. 05.

14:00
FK Hanušovice Sokol Lesnice

hřiště 
Podlesí

13:00

9
Ne 01. 06.

10:00
TJ Maletín FK Hanušovice

Autobus 
8:30

10
Ne 08. 06.

14:00
FK Hanušovice FC Rovensko

hřiště 
Podlesí

13:00

MUŽI

Kolo
Datum  
a čas

Domácí Hosté
Hřiště

Bratrušov
Odjezd  

od pošty

1
So 05. 04.

15:30
FC Rovensko FK Hanušovice 14:00

2
Ne 13. 04.

15:30
FK Hanušovice Sokol Jestřebí 14:30

3
Ne 20. 04.

16:00
Tatran 

Moravičany
FK Hanušovice 14:15

4
So 26. 04.

16:00
FK Hanušovice

Sokol
Malá Morava

15:00

5
Ne 04. 05.

16:00
FK Hanušovice Celtic Libivá 15:00

6
Ne 11. 05.

16:30
FK Hanušovice Sokol Brníčko 15:30

7
So 17. 05.

17:00
SK Petrov-

Sobotín
FK Hanušovice 15:30

8
Ne 25. 05.

17:00
FK Hanušovice FK Úsov 16:00

9
Ne 01. 06.

17:00
FK Hanušovice Sokol Hrabišín 16:00

10
Ne 08. 06.

17:00
FK Hanušovice Sokol Lesnice 16:00

11
Ne 15. 06.

17:00
TJ Libina B FK Hanušovice 15:15

Rozpis utkání FK Hanušovice – JARO 2025
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Začal nový rok a nám nová zavodní sezo-
na. Ve dnech 21. – 23. února 2025 se v Lu-
cembursku uskutečnil Evropský pohár univer-
zit v klasickém silovém trojboji. Této meziná-
rodní soutěže se zúčastnili i dva naši zástupci  
a velmi silné konkurenci se neztratily a podali 
velmi pěkné výsledky.

Jako první nastoupil Jaroslav Kubíček  
ve váhové kategorii do 83 kg podal velmi so-
lidní výkon, a to 680 kg v trojboji (dřep 237,5 
kg/tlak 160 kg a mrtvý tah 282,5 kg) obsadil 
6. místo. Druhý nastoupil Adam Zatloukal  
ve váhové kategorii do 105 kg, který i přes 
drobné zdravotní problémy bojoval a podal 
slušný výkon v trojboji 650 kg (260/140/250) 
a obsadil 9. místo. Dále následovalo 9. Mist-
rovství severní Moravy juniorů a mladších ju-
niorů v klasickém silovém trojboji 8. 3. 2025 
v Karviné kterého se zúčastnil v kategorii ju-
niorů do 105 kg Ondřej Balcárek a výkonem 
rovných 500 kg (207,5/82,5/210) obsadil  
3. místo. 

Ještě bych rád doplnil výsledky z konce 
roku 2024, kdy jsme se účastnili dvou soutě-
ží, a to 7. 9. 2024 v Českých Budějovicích 8. 
Mistrovství České republiky juniorů, mladších 
juniorů a masters v klasickém benčpresu, kte-
rého se zúčastnili dva naši závodníci. Jako již 
klasicky nastoupil jako první Lubomír Růžička 

v kategorii M2(50–60let) ve váhové kategorii  
nad 120 kg a výkonem 192,5 kg obsadil 2. mís-
to a v absolutní pořadí pak 4. místo.

Dále nastoupil v kategorii juniorů do 105 kg 
Adam Zatloukal, který výkonem 145 kg obsadil 
6. místo.

Další soutěž proběhla 21. 9. 2024 ve Svita-
vách, a to 11. Mistrovství severní Moravy mužů 
a žen v klasickém silovém trojboji, kterého se 

zúčastnil Ondřej Černohous v kategorii do 74 
kg kde výkonem 500 kg v trojboji obsadil krás-
né 3. místo (byla to jeho první soutěž).

Závěrem bych rád poděkoval všem za vzor-
nou reprezentaci našeho oddílu a městu Ha-
nušovice za finanční podporu.

 
 Za Silový trojboj Holba Hanušovice, z.s. 
 předseda Růžička Lubomír

Silový trojboj Holba Hanušovice
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Není to tak dlouho, co jsme na Vysoké vítali 
rok 2025 ohňostrojem, a máme zde již duben 
a hlásí se Velikonoce. Zima nebyla skoupá  
na sníh, a tak lyžování u Svobodů bylo super. 
Svah byl vždy krásně upraven, u domečku  
s občerstvením přibyla dřevěná terasa s pose-
zením. Luďa rolbou upravoval i běžecké stopy 
na loukách.

15.2. byl karneval v maskách a zároveň zá-
vod v obřím slalomu pro malé i velké. Všichni 
obdrželi ceny a byla radost se dívat, jak i děti 
ve věku 3 až 6 let bojují o co nejlepší umístění. 
Svah je pro všechny, kromě chatařů a hostů  
z Vysoké přijížděli lyžaři z celého okolí od Hanu-
šovic po Malou Moravu. A to nejlepší – vstup-
né je dobrovolné, za občerstvení příspěvek do 
kasičky, co kdo dá. Velký dík manželům Svobo-
dovým za obětavost a báječnou atmosféru při 
zimních radovánkách.

25.2. se uskutečnil tradiční Masopust. Opět 
velká účast, kolem 50ti krásných masek. Sraz 
všech byl u kaple, a po zahájení masopustního 
reje šel průvod za zpěvů a muziky k Hejmalům 
do horního konce. Tam byly plné stoly dobrot 
co kdo donesl a v kotli se vařilo masíčko. Poča-
sí přálo, slunce svítilo a bylo veselo. Poděková-
ní opět manželům Hejmalovým a všem, kteří 
se na této krásné akci podíleli.

Po letošní zimě bylo nutné opravit oplocen-

ky kolem stromků v příjezdové aleji na Vyso-
kou. Proto se v sobotu 5.3. svolala brigáda, 
které se zúčastnilo 12 chatařů. Zároveň se při-
pravilo místo na výsadbu nové aleje ve středu 
osady, která bude vysázena na počest 700 let 
založení Vysoké.

Závěrem mne napadá malé zamyšlení. Set-
kávám se s nevraživostí a pomluvami někte-
rých lidí v okolí. Asi je to závist, protože, když 
se chce a sejde se parta obětavých lidí, dají 
se dělat úžasné věci. Především pro dnešní 

děti na Vysoké je to krásný start do života a  
s láskou budou na tuto dobu vzpomínat. A tak 
jako moje dospělé vnoučata, se stále budou 
na osadu vracet.

Jsem rád, že se nám na Vysoké daří, a že 
nám finančně pomáhají OÚ Malá Morava a 
MěÚ Hanušovice.

Krásné jaro přátelé!
 

 Mgr. Jaromír Straka

Jaro přichází…

Vzpomínky
Dne 8. 5. 2025 vzpomeneme  

7. smutné výročí úmrtí naší milované  
maminky, babičky a prababičky, paní  

Toničky Jablončíkové.
Dne 1. 8. 2025 vzpomeneme  

jejích nedožitých 91 let.

Nikdy nezapomenou děti a vnoučata s rodinami.

Za tvoji něžnou lásku, péči o nás,
za všechna milá slova a starosti,

zachováváme v srdci, drahá maminko,
pocit neskonalé vděčnosti.

Dne 18. dubna 2025 a 16. srpna 2025  
uplyne již 21 let, kdy nás opustili  

naši drazí rodiče, pan 

Arnošt Homola 
a paní 

Ladislava Homolová.
S láskou vzpomínají dcery  

Jana a Ladislava s rodinami.

Čas plyne jak tiché řeky proud,
časem i slzy ustanou,

ale vzpomínky v našich srdcích 
navždy zůstanou.
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Inf mace a fo lář Registrace k zá nejdetor rmu pisu e od 21.4.2025 
na ebu teř é školy r mshanusovice.czw Ma sk na ad ese: /zapis

 
 

Vlastní zápis proběhne dne .5.202512
v době od 8:00 - 15:30 hod.

K zápisu je nutný rodný list dítěte a váš občanský průkaz.

V 28.4.2025 se bude pro rodiče konatpondělí 
v čase 8 - 11 hod. a 15 - 16 hod. den otevřených dveří v Mateřské škole.
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Děti z MŠ ze třídy Žabiček se rozloučily se zi-
mou maškarním karnevalem.

Celý týden odpočítávaly dny do pátku, aby 
se mohly předvést ve vlastním kostýmu z do-
mova.

Nejprve si vyzdobily třídu nafukovacími ba-
lonky a krepákovými girlandami. Upekly ma-
sopustní koláčky. Vytvořily společnou koláž 
Klauna a vyzkoušely si hrát na různé hudební 
nástroje.

Seznámily se s významem tradice masopus-
tu – loučíme se se zimou. Maska smrtky před-
stavuje konec zimy.  V období od masopustu 
do Velikonoc se snažíme nepřejídat a omezo-
vat maso ve stravě. Často pít obyčejnou vodu 
nebo kopřivový čaj, aby se naše tělo zbavilo 
škodlivin. Jíme vitamíny, nejlépe zelené salá-

ty, polníček, mrkev, kedlubnu, ředkvičky. Ne-
vyhýbáme se pohybu a posilujeme procházka-
mi na čerstvém vzduchu zdraví.

Konečně se děti dočkaly slavnostního pát-
ku 7. března. Do MŠ přišly v kostýmech děti i 
paní učitelky. Předváděly se v zrcadle a hledaly 

pod maskami ukryté kamarády. Vyfotily se  
ve fotokoutku. Mlsaly dobrůtky a tancovaly při 
hudbě…

Na shledanou, zimo!
 

 Úlehlová Marie 

Díky skvěle připravenému lyžařskému 
svahu na Františkově se nám letos podařilo 
uskutečnit všechny naplánované lyžařské vý-
cviky.

 Přednost dostali žáci 7. ročníku, kteří mají 
lyžařský výcvik v osnovách, a tedy je pro ně 
povinný. Protože je sedmáků málo, připojila 
se k nim i skupinka dobrovolných šesťáků. 
Sněhové podmínky byly vynikající a do čers-
tvě napadaného prašanu se skvěle padalo. 
Takže i ti nejvíce bojácní se nakonec naučili 
na lyžích i snowboardu točit obloučky (k velké 
radosti nejen jich samotných, ale i k radosti 
instruktorů).

 V dalším týdnu přišla řada na mladší – 
třeťáky, čtvrťáky a páťáky. Mezi nimi bylo 
hodně začátečníků, všichni ale byli moc ši-
kovní a snaživí, a třetí den už sjížděli cvičný 
kopeček nebo velký kopec rychlostí blesku 

a samozřejmě i obloučky. Tentokrát kromě 
dětí a instruktorů k velké radosti rodičů a 
prarodičů, kteří se na své šikovné potomky 
přijeli do Františkova podívat.  A protože sníh  
na Františkově vydržel, po pololetním vy-
svědčení stihli lyžařský výcvik i žáci osmého a 
devátého ročníku. Protože jsou to už zdatní 
lyžaři a snowboarďáci, celé tři dny jezdili   a 
jezdili a jezdili…

V rámci 3 týdnů s námi lyžovalo nebo jezdi-
lo na snowboardu celkem 90 dětí (to je jed-
na třetina všech žáků školy).

 Cena lyžařského výcviku je pro naše žáky 
v porovnání s okolními školami minimální. 
100,- Kč, kterou rodiče platili, v podstatě 
nestačí ani na jednodenní skipas. O zbytek 
ceny se podělila škola (z projektu) a město 
Hanušovice. My, instruktoři, za tyto příspěvky 
děkujeme, protože bez nich by se tolik dětí 

lyžařského výcviku nezúčastnilo.
Poděkování patří i firmě Vobus za spolehli-

vou a bezpečnou dopravu, pohodu a pomoc 
řidičů s nakládáním a vykládáním lyžařského 
vybavení. Také děkujeme celému personálu 
areálu Františkov za skvěle připravené pod-
mínky, trpělivost a ochotu. Zázemí, které 
nám tam bylo poskytováno, je vynikající.

 Já za sebe chci poděkovat všem dětem  
za pohodové a veselé 3 týdny na sněhu a 
všem instruktorům za skvěle odvedenou prá-
ci. My i děti jsme si lyžák užívali a už teď se 
těšíme na další zimní sezónu. Pokud s námi, 
vážení rodiče, vaše děti letos nebyly, pošlete 
je třeba hned příští rok.                                                                                                                                            

Tak na prašan!!!
 

 Za instruktory Mgr. Yvona Jánová

Loučíme se se zimou

Lyžařské výcviky ZŠ Hanušovice
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Děti z naší mateřské školky se 25. března 
vydaly na divadelní představení do kulturního 
domu v  Šumperku. Do školky přišly slavnostně 
ustrojené a plné očekávání. Cestu autobusem 
hravě zvládly, a když se usadily do křesílek, ne-
ustále se vyptávaly, kdy už ta pohádka začne.

A pak to přišlo! Zakokrhal kohout, vysvit-
lo „slůňo“ a v malé chaloupce se probudil 
Smolíček, zvaný Smolda. V domečku bydlel 
společně s jelenem, který se o Smolíčka ne-
jenom staral, ale  dával mu také různé úkoly. 
Ale Smolíček nejradši ze všeho hrál fotbálek a 
úkoly nechtěl plnit a ani nedával pozor, když 
mu jelen  říkal, že nemá otvírat Jezinkám, pro-
tože jsou zlé, škaredé a lstivé. Jenže Smolda 
nevěděl, co znamená slovo „lstivé“, a proto jej 

nakonec Jezinky přel-
stily a odnesly do lesa 
do své jeskyně. Vše na-
konec dobře dopadlo, 
protože děti pomohly 
jelenovi Smolíčka za-
chránit. Děti si stihly 
zahrát se Smoldou i 
jeho oblíbený fotbálek 
a pojmenovat některá 
písmenka. Nakonec 
Smolíček slíbil jelenovi i dětem, že už bude 
vždycky dávat pozor a všechny úkoly si vždy 
splní.

Pohádku dětem zahrálo divadlo „KEJKLE“ 
a dopravu nám zajistila firma Vobus a město 

Hanušovice. Pohádka byla plná překvapení i 
zábavy a děti odcházely z představení spokoje-
né a plné nových zážitků.

 
 Hetmánková Jana 

Smolíček a jezinky

Základní umělecká škola, Šumperk, 
Žerotínova 11, pobočka v Hanušovicích, 
připravuje příjímací řízení pro uchazeče 
o studium ve školním roce 2025/2026  
v oborech taneční a hudební (klavír, zob-
cová flétna, dechové žesťové nástroje, 
bicí nástroje). Od měsíce dubna bude  
na webových stránkách školy www.zus-
sumperk.cz spuštěna elektronická přihláš-
ka. Na základě vyplněné přihlášky se poté 

vedení školy telefonicky nebo e-mailem 
ozve a domluví přesný termín talentové 
zkoušky, která bude probíhat mezi 19. - 23. 
květnem 2025. Není třeba se nějak speci-
álně připravovat – talentová zkouška má 
za cíl pouze ověřit předpoklady ke studiu.  
Do konce měsíce května poté bude škola 
na svém webu informovat o přijetí/nepřije-
tí ke studiu uchazeče na škole ve zvoleném 
oboru. V případě dalších dotazů je možné 

kontaktovat kancelář školy na tel. čísle 
602 807 998.

Zároveň bychom chtěli všechny srdečně 
pozvat na hudební pohádku Flétničkovi, 
která se odehraje v pátek 16. května 2025 
od 18:00 v DK Hanušovice. Děti se v ní se-
známí s jednotlivými hudebními nástroji a 
po tomto představení rodičům rádi poskyt-
neme veškeré potřebné informace o mož-
nostech studia na naší škole.  (zuš)

Přijímací řízení na ZUŠ a hudební pohádka

V pátek 21. března 2025 se na naší škole 
uskutečnilo základní kolo tradiční soutěže 
Vůně dřeva, kterého se zúčastnilo 12 žáků 
osmého ročníku ZŠ Hanušovice. Soutěžící do-
stali za úkol podle výkresové dokumentace a 
vzorového výrobku zhotovit dřevěnou paletku  
na bločky papírů.

Žáci se úkolu zhostili s velkým nasazením 
a zaujetím. Pracovali pečlivě, dodržovali 
stanovené postupy a prokázali velmi dob-
rou míru zručnosti. Během práce bylo vidět, 

že mnozí z nich mají zkušenosti s ručním 
nářadím a že jim technická tvořivost není 
cizí. Zvlášť potěšující je, že se do soutěže za-
pojila i děvčata, která si v ničem nezadala  
s chlapci a ukázala, že práce se dřevem je 
pro všechny.

Porota	nakonec	rozhodla	následovně:
1. místo – Martin Koloušek
2. místo – Jaroslav Mrázek

3. místo – Sabina Ngo

Všem žákům děkujeme za skvělou práci 
a vítězům gratulujeme k postupu do druhé-
ho kola, které se bude konat v dubnu 2025. 
Tentokrát bude soutěžním úkolem výroba 
bedničky na ovoce. Už teď se těšíme na další 
vynikající výkony.  
 Mgr. Jan Vrba. DiS

Úspěch	našich	žáků	v	soutěži	Vůně	dřeva	2025
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